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داریوش شجاعیان، یکی از نقل وانتقالات پرسروصدای استقلالی ها در 2 سال 
اخیر بود. بازیکنی که خبرنگاران را تا ســـاعت یک بامداد بیدار نگه  داشت 
تا خبر پیوســـتنش به جمع آبی پوشان را پوشش دهند. آن اتفاقات و مبلغی 
که اســـتقلال برای به خدمت گرفتن او پرداخت کرد، باعث شد مدتی برخی 
بر این باور باشـــند که او نیز مانند خیلی از بازیکنان باکیفیتی که به استقلال 
و پرســـپولیس آمده اند، اسیر حواشی تیم های پایتخت شود و نتواند آن طور 
که باید خود را نشان دهد. اما او به فضای جدیدی که در آن قرار گرفته بود، 
عادت کرد و از نظر فنی خود را به اثبات رســـاند. او برای آبی پوش شـــدن 
رویاهای زیادی در سر داشت و می دانست از این طریق می تواند دوباره نظر 
کی روش را جلب کند. همین اتفاق نیز رخ داد، اما دقیقا پس از بازگشت دوباره 
به جمع بازیکنان مدنظر کی روش با پارگی رباط صلیبی روبه رو شد و مجبور 
به خانه نشینی. سراغ این بازیکن رفتیم و درباره روزهای پرفرازونشیبی که 
همراه با استقلال پشت سر گذاشت، گپ زدیم. گفت وگوی »فرهیختگان« با 

شجاعیان را در ادامه می خوانید.

ابتدا درباره فصل عجیب و غریبی که با استقلال پشت سر گذاشتید، صحبت کن. 
به اعتقاد من فصل هجدهم برای اســـتقلال خوب شـــروع نشد، اما رفته رفته 

خودمان را پیدا کردیم. توانســـتیم به بالای جدول هم برســـیم و جزء مدعیان 

باشـــیم، اما برخی اتفاقات و همچنین بدشانســـی ها این مهم را از ما گرفت. 

البته خداراشـــکر که همه ســـالم ماندند و کســـی مصدوم نشد تا به فکر این 

باشـــیم که اشتباهات گذشـــته را تکرار نکنیم و هواداران را به چیزی که لایق 

آن هستند، برسانیم. 

از دور به نظر نمی رســـید تیم حال و روز خوبی نداشته باشد، اواخر لیگ چه 
اتفاقاتی رخ داد؟

واقعیت این اســـت که چند هفته پرسپولیس نتیجه نگرفت و ما می توانستیم 

نهایت اســـتفاده را از عقب نشینی آنها داشته باشیم، اما حاشیه ها باعث شد 

ضربه بخوریم. برخی مسائل بهتر است بازگو نشود و برخی دیگر دلیلی ندارد 

به بیرون درز کند، اما امسال بسیار امیدواریم که با حمایت هواداران و به 

دور از حاشیه پله پله استقلال را به جایگاه واقعی برسانیم. 

از زمانی که به استقلال آمدی اتفاقات خوبی برای تیم و حتی خودت 
رخ نداد، در گسترش فولاد راحت تر نبودی؟

بحث راحتی نیســـت، هر بازیکنی دوســـت دارد روزی پیراهن تیم 

بزرگی مانند اســـتقلال را بر تن کند و مـــن نیز از تصمیمی که 

گرفته ام، رضایت دارم. سال اولی که به استقلال آمدم در لیگ 

برتر دوم شـــدیم، قهرمانی جام حذفی را به دســـت آوردیم و 

در لیـــگ قهرمانان نیز از گروه خـــود صعود کردیم، تا 

اینجا همه چیز خوب بود. بدشانسی ابتدا گریبان 

خودم را گرفت و مصدوم شدم. کی روش برای 

جلسات ریکاوری من را نیز فراخوانده بود 

و دوباره بـــه پیراهن تیم ملی خیلی 

نزدیک شدم که آن اتفاق رخ داد. با 

احترام به نظر هواداران فکر می کنم 

سال اول حضورم در استقلال از نظر 

بدنـــی خیلی آماده بودم، اما مصدومیت، حضور در 2 تورنمنت 

مهم ملی را از من گرفت. 

قبول داری در فصلی که سپری شد، برخی را ناامید کردی؟
خیلی طبیعی بود، من 9 ماه از میادین دور بودم و بازگشـــت به 

همان ســـطح قبلی کار خیلی دشواری بود. همه تلاشم را کردم 

تا به حالت قبل برگردم و قول می دهم امســـال، سال داریوش 

شجاعیان باشد!

به سیستم چرخشی و بی ثبات شفر نیز انتقادهای فراوانی 
می شد، فکر می کنی این مهم نیز در عملکرد تو تاثیر داشت؟
درباره گذشته صحبت نکنیم، بهتر است. آقای شفر قابل 

احترام بودند و برای ما زحمت کشیدند. 

تو هم جزء آن »باند« معروف استقلالی ها بودی؟
اصلا چنین چیزی نیســـت؛ باند یعنی چه؟ در تیم ما همه 

همدل بودند و هســـتند. همه بازیکنان 

بـــا یکدیگر روابط خوبی داشـــتند و 

فقط فضای مجازی این حواشی را 

ایجاد کـــرد. یک از خدا بی خبری 

پست می گذاشت که در استقلال 

4 نفـــر با هم خوب هســـتند، 10 

نفر بد، پس از آن هم حواشـــی به 

راه می افتاد و ادامه ماجرا. شـــایعه 

باندبازی ســـاخته و پرداخته عده ای 

در فضای مجازی بود که مصلحت تیم را 

نمی خواستند. اگر واقعا آنها دوستداران 

و هواداران اســـتقلال بودند، باید با ما 

همدل می شدند تا به موفقیت برسیم. با 

آن حرف و حدیث ها استرس در پاهای ما 

زیاد شد و نمی توانستیم همه توانایی هایمان 

را به اجرا بگذاریم. 

به نظر می رسد بودن در تیمی مانند استقلال 

را حالا به خوبی یاد گرفته ای و به جز پاسخ های محافظه کارانه، در فضای مجازی 
هم بهانه دست کسی نمی دهی. 

مـــن هیچ وقت دنبال حاشیه ســـازی نبودم و در گســـترش فـــولاد هم یکی از 

بی حاشیه ترین بازیکنان به شمار می رفتم. در ابتدای حضورم نیز برداشت های 

اشـــتباهی نسبت به من داشتند، اما تربیتم به گونه ای نبود که خود را گم کنم. 

تمام تمرکز من روی تمرینات اســـت و دستورات کادرفنی. نه تنها من بلکه سایر 

بازیکنان نیز با اتفاقاتی روبه رو شـــدیم که دوســـت ندارم بگویم، اما باعث شد 

کمتر خودمان را نشان دهیم و از حواشی دوری کنیم تا بهانه ای به دست برخی 

سوءاستفاده گرها ندهیم. 

امسال پیشنهادی نداشتی یا از بازارگرمی دوری کردی؟
ســـرم در لاک خودم است و دنبال بازارگرمی نیستم. شاید کسی باور نکند، اگر 

بگویم پیشنهادهایی هم داشتم و ترجیح دادم آنها را رسانه ای نکنم. 

از استراماچونی بگو، زیرنظر مربی ایتالیایی کار کردن چگونه است؟
ما کار می کنیم، خیلی خوب و جدی، مطمئن باشید حرف های زیادی برای گفتن 

داریم. کادرفنی جدید هم جدیت زیادی دارند و فعلا درحال آماده سازی هستیم. 

او نیز مانند ایتالیایی ها به سیستم دفاعی اعتقاد ویژه ای دارد؟
با شروع بازی ها متوجه همه این اتفاقات خواهید شد و من تصمیم ندارم تاکتیک 

تیم را لو بدهم!

حالا که 27 ساله شـــده ای و در تیم ملی نیز تغییراتی به وجود آمده که شاید 
به نفع بازیکنی در سن تو نباشد، هنوز امیدواری که به تیم ملی دعوت شوی؟

درســـت است شـــرایط حالا برای من سخت تر از گذشته شده، اما خودم دوست 

دارم آنقـــدر در لیگ خوب بازی کنم که موردتوجه کادرفنی جدید تیم ملی هم 

قرار بگیرم. آرزوی هر بازیکنی پوشـــیدن پیراهن تیم ملی اســـت و سن و سال 

تاثیری در این آرزو ندارد. 

و سوال آخر درباره ویلموتس، آینده تیم ملی با او چطور خواهد بود؟
در 2 بازی دوســـتانه خوب کار کردند و کاملا می توان امیدوار بود که تیم ملی 

متفاوتی را نسبت به 8 سال گذشته ببینیم. 

گفتوگو

»در سـال 74 دروازه بـان تیـم ملـی نوجوانـان بـودم و با فوتبال بیگانه نیسـتم. 
در درجـه اول عشـق و علاقـه مـا بـه فوتبـال باعث شـد وارد این کارزار شـوم. 
همچنیـن در مشـهد کارخانـه ای را در اختیـار گرفتم که سـه سـال بـود فعالیت 
نمی کـرد، می خواسـتم در کنـار فعالیـت ایـن کارخانـه، فعالیـت ورزشـی هـم 
داشـته باشـم. مـن در ابتـدا بـه دنبـال این بـودم تـا در لیگ هـای پایین تر کار 
کنـم و قصـد حضـور در لیـگ برتـر را نداشـتم، امـا بعـد از اینکه اشـتیاق مردم 
مشـهد و مسـئولان اسـتانداری خراسـان رضوی را دیـدم، قبـول کـردم به این 
حـوزه وارد شـوم.« ایـن بخش هایـی از اظهارات فرهاد حمیـداوی، مالک جوان 
پدیـده شـهر خـودرو اسـت، آن زمانـی کـه به تازگی ایـن تیـم را تحویل گرفته 
بـود؛ حـدود 6 مـاه قبـل. حـالا ماه هـا از آن زمـان گذشـته و پدیده بـا حمیداوی 
آسـیایی شـده و ایـن مدیـر برای تقویت تیمـش راهکارهـا و برنامه های زیادی 
در سـر دارد، البته اگر حواشـی دسـت از سـر پدیده بردارد. بعد از داسـتان های 
گل محمدی برای پرسپولیسـی شـدن و البته ابقای یحیی در مشـهد، حالا نوبت 
به رحمتی رسـیده تا شـایعه بازگشـتش به اسـتقلال از مشـهد به گوش برسد، 
اتفاقـی کـه ظاهـرا رخ نخواهـد داد. گفت وگـوی »فرهیختگان« بـا حمیداوی را 

در ادامـه می خوانید.

قصه بازگشت رحمتی به استقلال چقدر جدی است؟
طی دو روز گذشـــته با رحمتی جلسه داشتیم و ایشان بار دیگر اذعان کردند که 

دل شان با ماست. 

پس منشأ این داستان ها از کجاست؟
این داستان ها را می سازند. قرار نیست مهدی به استقلال برگردد. 

بدخواهان پدیده این داستان ها را می سازند یا بدخواهان استقلال؟
پدیده آنقدر کوچک و عمرش کم اســـت که بعید است از سمت ما باشد. هرچند 

چون فصل قبل خوب نتیجه گرفتیم، شاید ما هم بدخواه پیدا کرده باشیم. با این 

حال واقعیت امر این است که این حاشیه را برای استقلالی ها درست می کنند!

خودشان این حواشی را ایجاد می کنند؟
ما که هیچ جای این داستان نیستیم. یک تیم کوچک شهرستانی هستیم که آن 

گوشه ها کار خودمان را می کنیم. به نظرم این شیطنت برخی دوستان است که 

چنین شـــایعاتی را ایجاد می کنند، در غیر این صورت رحمتی دلش با ماســـت و 

بارها در صحبت هایی که داشته ایم، به این موضوع تاکید کرده است. 

پس قویا این موضوع را تکذیب می کنید؟
بله. قویا بازگشت رحمتی به استقلال را تکذیب می کنم. 

با این حال، پدیده درگیر حواشی شده؛ تازه گل محمدی در مشهد ماندنی شده 
بود که نوبت به داستان رحمتی رسید. 

فصل گذشته با کسب آن نتایج موفق و آسیایی شدن، دیگر همه می دانند حالا پدیده 

به یکی از قطب های جدید فوتبال در شرق کشور بدل شده است. فوتبالی که سال 

گذشـــته ارائه کردیم، مورد توجه همگان قرار گرفت و حالا با حفظ و تقویت آن تیم 

امســـال هم حرف های زیادی برای گفتن داریم. دیگر آن تیمی نیستیم که برای بقا 

بجنگد و حتی سال گذشته نیز برخلاف توقعات آسیایی هم شدیم و چه بسا اگر در 

عجیب ترین و یکطرفه ترین بازی لیگ برتر، سپاهان را هم شکست می دادیم، اتفاقات 

دیگری برای پدیده به وقوع می پیوست و حتی تا روز آخر احتمال قهرمانی هم داشتیم. 

آن بازی را باید می بردید و سپاهان با خوش شانسی مساوی گرفت. 
اتفاقا از همان روز پیام نیازمند، گلر سپاهان را در تمام آسیا شناختند!

قدرت نمایی سال گذشته باعث شد توجهات روی شما زیاد شود؟
بعد از تغییر مالکیت پدیده، اقتدار و ساختار وارد مجموعه شده و همین موضوع 

باعث شده یک قطب جدید فوتبال در شرق کشور ایجاد شود. البته پیرامون پدیده 

این مســـاله جدیدی نیست و هر سال در فصل نقل وانتقالات حاشیه های جدید 

برای این تیم به وجود می آید و شما سال آینده را هم خواهید دید. 

برای حضور موفق در آسیا جهت تقویت تیم چه برنامه هایی دارید؟
علاوه بر خریدهایی که داشتیم، 3 بازیکن برزیلی و آفریقایی مدنظرمان هستند که 

قرار است به زودی وارد مشهد شده و بعد از عقد قرارداد، کارشان را با ما آغاز کنند. 

امســـال از روند یارگیری پدیده راضی هستید؟ دو، سه بازیکن خوب داشتید 
که رفتند. 

ما بازیکن خوبی نداشـــتیم که برود! هر بازیکنی که از جمع ما جدا شـــد، با نظر 

گل محمـــدی بود و تنها بازیکنی که مدنظر بـــود ولی با پایان قراردادش و بدون 

هماهنگی جدا شد، مرتضی منصوری بود که آن هم به نوعی در عمل انجام شده 

قرار گرفتیم، چون او هیچ مذاکره ای با ما نکرد و در اخبار فهمیدیم که به سپاهان 

پیوسته است. سایر بازیکنانی که رفتند مدنظر سرمربی و کادرفنی قرار نداشتند و 

بنابراین از پدیده جدا شدند. شما ببینید ما دو گلر دادیم و دو گلر گرفتیم؛ درواقع 

گلرهای ما رفتند تا دو گلر ازجمله رحمتی که تجربه حضور در آسیا را دارد، جذب 

کنیم. درخصوص رحمتی حتی فتحی هفته گذشته زنگ زد و پیشنهاد داد حدود 

دو برابر مبلغی را که ما با رحمتی بســـتیم، بدهد تا رضایت او را برای بازگشـــت به 

استقلال بگیرد که این کار را نکردیم، چون به سمت وسوی آن رفتیم که گلر اول 

و دوم مان از گلر اول و دوم فصل گذشـــته بهتر باشـــند. حتی اکبر منادی، گلر 

دوم مان را هم اســـتقلال می خواست. همه بازیکنانی که رفتند، سرمربی آنها را 

نمی خواست و بهتر از آنها را جذب تیم کردیم. 

یعنی ریگی که به استقلال رفت را هم یحیی نمی خواست؟
دقیقـــا! حتی ریگی هم مدنظر کادرفنی نبـــود. به طور مثال گل محمدی گفت 

علیزاده مسجدسلیمان را می خواهم که او را هم جذب کردیم. 

با رحمتی گویا دوساله بسته اید. قبلا سخنگوی باشگاه تان گفته بود یحیی برای 
پرســـپولیس اما دو سال دیگر و حالا به نظر می رسد رحمتی را هم به استقلال 

می دهید، اما دو سال دیگر!
بله، درست است؛ رحمتی دو سال دیگر برای استقلالی ها.

مالکپدیدهدرگفتوگوبا»فرهیختگان«:مهدیگفتدلشباماستومیماند

فتحی 2 برابر مبلغ ما را پیشنهاد داد تا رحمتی برگردد
ریگیبهاستقلالرفتچونیحییاورانخواست

شجاعیاندرگفتوگوبا»فرهیختگان«:امسالحرفهایزیادیبرایگفتنداریم

»باندبازی« در استقلال ساخته برخی  در فضای مجازی بود
حاشیههانگذاشتپرسپولیسرادرجدولبگیریم

عربمراقبتکرارماجرایطارمیباشد

آذری: شاید شکاری 3 ماه دیگر 8 ماه محروم شود!
پرسپولیس مذاکراتی با رضا شکاری، مهاجم ایرانی روبین کازان داشته و ظاهرا 

طرفین فاصله کمی تا امضای قرارداد نهایی دارند. در همین خصوص آذری، 

مدیرعامل ذوب آهن که پیش از این به طور غیرمســـتقیم هشدارهایی در این 

خصوص داده بود، در گفت وگو با برنامه »ورزش و مردم« توضیحات بیشـــتری 

درخصوص هشدار خود به پرسپولیس برای جذب پدیده سابق ذوب آهن داد. 

وی گفت: »ما 2 شکایت از شکاری کردیم، اول اینکه او بدون دلایل قراردادش 

را با ما فسخ کرده و دوم اینکه بدون پرداخت حق رشد در سال دوم به روسیه 

رفت. توصیه ام به آقای عرب این اســـت که مواظب باشند قصه طارمی برای 

باشگاه پرسپولیس تکرار نشود. فسخی که این بازیکن انجام داده، غیرموجه 

تلقی شد و ما به همین دلیل به فیفا شکایت کردیم. به این حرکت می گویند 

فسخ غیرموجه ورزشی و ممکن است 3 ماه دیگر این بازیکن 8 ماه محروم شود.« 

وی درخصوص اینکه شکاری مدعی شده مدیر ذوب آهن مبلغ 2 میلیاردتومان 

از وی خواسته است، گفت: »اجازه بدهید یکی، 2 ماه دیگر بگذرد تا تکلیف 

پرونده و شـــکایت ما مشخص شـــود. امیدوارم برای اولین بار ذوب آهن این 

پرونده را ببازد، چون پای یک تیم دیگر ایرانی که در آســـیا هم حضور دارد، 

در میان است.« 

پرســـپولیس فعالیت زیادی در فصل نقل وانتقالات نداشـــت و بعد از رفتن 

برانکو مدیران باشـــگاه سعی کردند ستاره های تیم را حفظ کنند و ظاهرا تا 

حدی نیز موفق بوده اند. بعد از کش وقوس های فراوان نفراتی مثل نوراللهی، 

علیپور و بیرانوند در تمرینات شرکت کردند و جلوتر از آنها نیز بازیکنانی مثل 

خلیل زاده و ترابی که بحث جدایی شان مطرح بود، ماندن شان قطعی شد. 

قرمزها در این بین فرشـــاد احمدزاده یکی از نفرات سابق خود را هم جذب 

کردند و به تازگی مذاکراتی نیز با رضا شکاری انجام داده اند که گفته می شود 

به توافق نهایی منجر شده و باید او را نیز قرمزپوش بدانیم. 

البته هنوز تکلیف بیرانوند به طور قطع مشخص نشده و وضعیت نادری برای 

بازگشت مجدد به جمع قرمزها نیز نامشخص است، اما با نگاه به نفراتی که 

در تمرینات حضور دارند، مشـــخص است که کالدرون با همان تیم برانکو 

استارت خواهد زد، هرچند باید منتظر یکی، دو خرید دیگر هم باشیم. 

برخی منابع می گویند باشـــگاه بعد از احمدزاده به دنبال بازگرداندن وحید 

امیری نیز هست، ضمن اینکه ظاهرا کادرفنی جدید یک مهاجم خارجی را هم 

مدنظر قرار دارد تا جانشین بودیمیر شود. با این حال، همان طور که اشاره شد 

ترکیب قرمزها نسبت به فصل گذشته دستخوش تغییرات زیاد نخواهد شد. 

تکمیلپرسپولیسباشکاری،امیریویکخارجی؟

کالدرون با تیم برانکو استارت می زند

@ f a r h i k h t e g a n d a i l y

محمدرضاحاجیعبدالرزاق
روزنامهنگار
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